
 

Aan: de leden van de Tweede Kamer 
Postbus 20018 
2500 EA  DEN HAAG  

 
via: cie.vws@tweedekamer.nl; griffier@tweedekamer.nl 
 
Aan: de leden van de Eerste Kamer 
Postbus 20017 
2500 EA Den Haag 

via: postbus@eerstekamer.nl 

 

De Bilt, 3 augustus 2023 
 
 
Betreft: Aandachtspunten Nederlandse Vereniging voor Autisme (NVA) wel/niet 

controversieel verklaren 

 
Contact:  Julie Wevers/julie.wevers@autisme.nl en Caroline Verkerk/caroline.verkerk@autisme.nl 
 
 
Geachte leden van de Tweede Kamer en de Eerste Kamer, 
 

In verband met de val van het kabinet Rutte IV is de samenleving op dit moment in afwachting van 

nieuwe verkiezingen en de vorming van een nieuw kabinet. De Nederlandse Vereniging voor 
Autisme vraagt u dringend om een aantal belangrijke onderwerpen desondanks niet te laten liggen. 
Daarnaast is er ook een onderwerp dat volgens ons juist wél controversieel verklaard zou moeten 
worden.  
 
Ondanks de val van het kabinet is het voor mensen met autisme belangrijk dat uw Kamer doorgaat  

met de behandeling van drie onderwerpen. 
 

 Nieuwe wetgeving in verband met de Hervormingsagenda Jeugd 
Wij verzoeken u om voorstellen voor verbetering van de jeugdzorg snel in behandeling te 
nemen en dit onderwerp - waarvoor een breed draagvlak bestaat - niet controversieel te 

verklaren. Zeer belangrijk is dat de wachtlijsten zo spoedig worden aangepakt, met name in 
de gespecialiseerde jeugd-ggz. Kinderen en jongeren met ernstige psychische problemen 

kunnen niet nog langer wachten op de hulp die ze nodig hebben, dat is onverantwoord.  
 

Een van de instrumenten hierbij is volgens de NVA het terugdringen van de te ver 
doorgevoerde specialisatie in de jeugd-ggz. Veel kinderen en jongeren met meerdere 

diagnoses, van wie velen autisme hebben, krijgen nu niet de zorg die ze nodig hebben. Door 
instellingen en zorgverleners worden zij al gauw als ‘te ingewikkeld’ bestempeld en 
doorverwezen. Hierdoor gaan deze jeugdigen van wachtlijst naar wachtlijst.  

 

 Wetsvoorstel Participatiewet in balans 

De kansen van mensen met een beperking op een baan moeten worden vergroot. Individueel 
maatwerk is hierbij cruciaal. Op dit moment ondervinden mensen met een arbeidsbeperking 
onnodig veel drempels als zij (deels) aan het werk willen. Hulp op maat is er niet of 
nauwelijks. Dit is niet uit te leggen, zeker gezien de enorme personeelstekorten die de 
Nederlandse economie op dit moment verlammen.  

 

Het wetsvoorstel Participatiewet in balans is een belangrijke stap in de goede richting. Wij 
verzoeken u dan ook om dit voorstel niet controversieel te verklaren. Aanpassingen van dit 
voorstel zijn wat ons betreft wel hard nodig, zoals een hogere algemene bijstand voor 
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jongeren. Ook zou gezien de huidige woningcrisis de zogeheten ‘kostendelersnorm’ volledig 

moeten worden afgeschaft.  
 

 Wet van school naar duurzaam werk 

Deze wet is belangrijk en zou wat ons betreft niet controversieel moeten worden verklaard. 
Aanpassingen van dit voorstel, op dit moment in consultatie, zijn wat ons betreft wel hard 
nodig. Zo zou er (ook) een belangrijke rol moeten komen op het gebied van 
loopbaanbegeleiding op scholen voor voortgezet speciaal onderwijs en praktijkscholen - 
inclusief een passend budget. Schoolverlaters van deze opleidingen zijn namelijk bij uitstek 

zeer kwetsbaar op de arbeidsmarkt, zo blijkt onder meer duidelijk uit de recente publicatie 
Staat van het Onderwijs 2023.   

 
Ook willen wij u graag vragen een onderwerp wél controversieel te verklaren. 
 

 Wetsvoorstel Bevorderen zorgcontractering (voortvloeiend uit het Integraal Zorgakkoord) 

Dit wetsvoorstel is een ongeschikt en onwenselijk instrument om de wachttijden in de ggz aan 
te pakken en zou wat ons betreft controversieel moeten worden verklaard. Voor mensen met 
autisme is de ‘klik’ die zij hebben met een zorgverlener nóg belangrijker dan voor anderen. 
Inperking van de vrijheid om zelf een behandelaar te kunnen kiezen is onacceptabel. Deze 
vrijheid mag ook niet gepaard gaan met veel extra kosten voor kwetsbare groepen, zoals 

mensen met autisme.  
 
Verder sluiten wij ons volledig aan bij de belangrijke punten die MIND op 13 juli naar beide Kamers 
stuurde.  
 
Met vriendelijke groet, 

 
 
Caroline Verkerk 
directeur  
 

 

 

 

 

 

 

 

 
 


